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Nieuwsbrief voor leden 
1e van 2023, 5e jaargang 

Voorwoord door voorzitter 😄 
door Ingrid Meuwissen 

Binnenkort komen we bij elkaar voor het tweede 
lustrum van de vereniging WaterForce.  Een mooi 
moment om terug te kijken en vooruit te kijken. Er 
is de afgelopen jaren heel wat gebeurd in de 
waterwereld en ook de positie van zzp-ers in het 
werkveld is volop in beweging.  Ook in het bestuur 
is er de afgelopen maanden het een en ander 
veranderd. Er zijn drie (zeer gewaardeerde) 
bestuursleden afgetreden en Anja Derksen en 
Harrie Boukes zijn als nieuwe leden verwelkomd. 
Zelf ben ik inmiddels jullie voorzitter. In deze 
nieuwe samenstelling is het bestuur zich aan het 
bezinnen op wat wij in deze tijd met de vereniging 
willen en hoe we de vereniging kunnen inzetten 
om elkaar te ondersteunen als ZZP-ers in de 
watersector. We hebben daar kortgeleden al een 
eerste brainstorm over gehad. Komend jaar zullen 
we ook met jullie stil staan bij de doelen van de 
vereniging en de activiteiten die we kunnen 
ontwikkelen. Als je daar zelf ideeën of wensen 
over hebt, nodig ik je graag uit om contact op te 
nemen met één van de bestuursleden, zodat we 
ook jouw inbreng bij onze voorstellen kunnen 
meenemen. Daarnaast blijft de behoefte bestaan 
aan een vijfde bestuurslid. Bij voorkeur iemand die 
interesse heeft in communicatie en educatie.   

Verder in deze nieuwsbrief ook twee oproepen. 
We zoeken iemand die een verkenning zou willen 
uitvoeren naar de ervaring met raamcontracten 
en die die kennis met de leden van WaterForce wil 
delen. En zou je een keer met een collega ergens 
over willen sparren? Laat het ons weten.  

Maar nu eerst het lustrum. Het belooft een mooi 
evenement te worden (zie verderop in deze 
nieuwsbrief), waarbij we samen kunnen vieren dat 
we elkaar al 10 jaar weten te vinden bij heel wat 
gezellige en interessante activiteiten. Ik hoop 
velen van jullie de 16e en/of 17e juni te zien. 

Ingrid  
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De nieuwe bestuursleden stellen 
zich voor 

Sinds 2009 werk ik als zelfstandige aan ‘vreemde 
stofjes’ en hun effecten in het water. Dit bevalt 
me erg goed! Ik word vooral enthousiast als het 
gaat over opkomende stoffen, nieuwe bronnen en 
routes of onverwachte effecten. Kortom als ik een 
beetje mag pionieren.  

Behalve van mijn werk word 
ik ook enthousiast van lange 
wandelingen met m’n hond, 
onverwachte gesprekken en 
– mijn nieuwste hobby – 
beestjes ‘vangen’ met mijn 

camera en de app Obsidentify. 
Enkele jaren terug werd ik door Imke bij 
WaterForce geïntroduceerd en sinds kort ben ik 
toegetreden tot het bestuur. Ik houd mij binnen 
de vereniging bezig met allerhande zaken, zoals de 
nieuwsbrief en het organiseren van uitjes.  

Anja Derksen 

In juni 1993 schreef ik me bij 
de Kamer van Koophandel in 
als zelfstandige, en dertig 
jaar later bevalt die status 
mij nog steeds opperbest.  
Tien jaar geleden heb ik de 
oprichting van WaterForce 
meegemaakt, en sindsdien 
met meerdere activiteiten 
meegedaan. Onlangs ben ik 

benaderd of ik lid van het bestuur wilde worden. 
Het is niet mijn ambitie om in besturen te gaan 
zitten, maar de afgelopen jaren deden andere 
mensen het voor mij en nu ben ik aan de beurt. 
Omdat ik (binnen en buiten mijn vak) een 
liefhebber van getallen ben, leek het me wel een 
goed plan om dan maar de rol van 
penningmeester op mij te nemen. 

Harry Boukes 

Vereniging WaterForce gaat de 
boot in 
Voorafgaande aan de ledenvergadering van 18 
april jongstleden zijn de deelnemers 
scheepgegaan in een turfpraam op de 
Reeuwijkse Plassen. Schipper Bernhard lichtte 
het verleden van de plassen toe en WaterForcer 
Rienk Schaafsma nam de toekomst van het 
veenweidegebied voor zijn rekening.  
 
De Reeuwijkse Plassen waren ooit veenweiden en 
in een grijzer verleden zelfs akkerbouwgebieden. 
Maar uiteindelijk bleek het voor investeerders 
aantrekkelijker het gebied te vervenen. Eerst werd 
het veen afgegraven, maar uiteindelijk werd het 
veen tot 4,5m diepte met de hand uitgebaggerd. 
Zwaar werk, mochten we zelf aan den lijve 
ondervinden, hoewel medelid Michiel Schöller er 
een uitzonderlijk talent voor bleek te hebben.  
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Fascinerend ook dat het veen duizenden jaren oud 
is. Het verschil tussen laag en hoogveen – 
grondwater-gevoed versus regenwater-gevoed – 
was bij de meesten van ons beroepshalve wel 
bekend, maar dat laagveen door de rijkere 
voeding een hogere calorische waarde heeft, was 
dan weer een nieuwtje. Met betere stookkwaliteit 
en een ligging nabij de grote steden, was de 
vervening vroeger een aantrekkelijke investering. 
Maar de matige landbouwkundige kwaliteit van 
het Reeuwijkse veen was dan wel weer de reden 
dat de plassen plassen bleven en niet bemalen en 
drooggemaakt zijn. Hoewel ene Jac. P. Thijsse 
samen met anderen nog wel moesten voorkomen 
dat een plas met Gouds huisafval werd opgevuld. 
 
In de veenweiden om de plas heen, en in het hele 
Groene Hart, zakt de bodem tot zo’n 0,5-1 cm per 
jaar door oxidatie van het veen. 

  
 
De langere droogteperiodes (zomer) van de 
laatste jaren helpen ook al niet. Wat wèl helpt – of 
wat het probleem althans sterk vertraagt – is 
infiltratie van water. Simpel het peil opzetten 
helpt onvoldoende want juist het grondwater in 
het midden van de percelen moet aangevuld 
worden in de drogere zomerperiode. Infiltratie 
van water uit de watergangen in de percelen door 
middel van een omgekeerd drainagestelsel werkt 
wel. De buizen liggen dus onder het slootpeil en 
het water loopt van de sloot via ‘drainagebuizen’ 
het perceel in, zowel ‘passief’ als ‘actief’ met een 
pomp. Inmiddels hebben veel veenweideboeren 
het systeem omarmd en ligt er zo’n duizend 
hectare met een waterinfiltratiesysteem (WIS). 
Een mooie cultuurtechnische oplossing – zeker als 
er op termijn met biologische, langzaam 
afbreekbare buizen gewerkt kan worden. Maar 
wat ons vooral intrigeerde is dat deze en andere 
innovaties in het veenweidegebied door 
boerengroepen zelf gedragen worden. Rienk’s 
werk om met boeren te werken aan een 
stapsgewijze transformatie van het 
landbouwsysteem lijkt een aanvulling, of 
misschien wel een alternatief, voor veranderingen 
die anders mogelijk door landelijk beleid 
afgedwongen gaan worden. En het aardige van 
deze manier van werken, is dat partijen 
constructief samenwerken in een positieve sfeer.  
 
En zo bleek de Reeuwijkse turf nogmaals een bron 
van energie: ditmaal voor de aanwezige leden van 
de vereniging WaterForce.  
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Lustrumfeest – 10 jaar WaterForce – 
Grensmaas, Limburg 

WaterForce bestaat 10 jaar! Ons 2e lustrum gaan 
we vieren bij de Grensmaas in Limburg en in 
Maasmechelen (B), op vrijdag 16 en zaterdag 17 
juni. We hebben een gevarieerd programma 
samengesteld wat loopt van vrijdag 16 juni om 14 
uur tot zaterdagmiddag 17 juni ca 16 uur.   
 
De Grensmaas is het 48 km lange onbevaarbare 
deel van de Maas tussen Maastricht en 
Stevensweert. Het is de enige grindrivier die 
Nederland rijk is. In een groot deel van dit gebied 
wordt gewerkt aan bescherming tegen hoogwater 
door de stroomgeul te verbreden en uiterwaarden 
te verlagen. Dit gebeurt door middel van grind- en 
zandwinning. Daarbij ontstaat in totaal ruim 1.000 
ha aan nieuwe natuur. Dankzij deze projecten is er 
in juli 2021 in Nederland ook veel goed gegaan. De 
hoogwatergolf kon hier grotendeels geborgen 
worden in het Maasbed en de meeste bewoners 
hielden nu wel droge voeten en huizen.  

 

Douwe Meijer werkt al sinds 1999 aan de 
Grensmaas. In opdracht van o.a. Rijkswaterstaat, 
provincie Limburg, het Consortium Grensmaas BV 
en het Belgische equivalent Steengoed Projecten 
CV werkte hij aan de voorbereiding van de 
projecten, maar ook aan de 
rivierverruimingsprojecten langs de Grensmaas 
zelf. Douwe houdt zich daarbij vooral bezig met 
omzetten van plannen in rivierkundige 
ontwerpscenario's die doorgerekend kunnen 
worden en met het toetsen of de uiteindelijke 
realisatie overeenkomt met het gekozen 
rivierkundige ontwerp.  
 
Onder leiding van Douwe gaan we de Grensmaas 
op verschillende manieren 
"beleven". Doordat er ook een overnachting in het 
programma zit is er ruim 24 uur de gelegenheid 
om met elkaar uit te wisselen en bij te praten al 
"belevend" of onder het genot van een hapje en 
drankje. Mocht 24 uur te veel van het goede voor 
je zijn << dat kunnen we ons niet voorstellen ;-) >> 
dan is het ook mogelijk om op één van beide 
dagen te komen. Recent hebben jullie allemaal 
per post op het thuisadres de uitnodiging 
ontvangen. We hopen dat we ons lustrum met 
velen van jullie kunnen vieren! We kijken ernaar 
uit :-). 

De Lustrum-cie: Douwe Meijer, Rikje van de 
Weerd en Johan de Putter. 
 
P.S. Mocht je vanuit je expertise ook iets bij 
kunnen dragen aan de beleving van dit gebied, 
schroom dan niet om dit het tijdens het lustrum te 
delen. Laat het vooral ook van tevoren weten aan 
Douwe, misschien kan het in het programma 
worden ingepast.  

Voor adressen, tijden en registratie: zie 
https://waterforce.nl/activiteiten/171-juni-
lustrum-10-jaar-waterforce (via login op de 
ledensite). Opgeven is nog mogelijk t/m 2 juni.
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Excursielocatie hoogwatergeul Visserweert. 
Tijdens de fietstocht op zaterdag houden we hier 
even halt. Op de foto’s zie je deze in de 
hoogwatersituatie en in "vredestijd", dan heeft de 
geul een functie voor natuur en recreatie.  

De hoogwatergeul vanaf de brug Visserweert 
zuidwaarts: type 'groene geul' bij laagwater (eigen 
foto Douwe Meijer).  

Bij het hoogwater van juli 2021 ging de nevengeul 
bij Visserweert meestromen, precies zoals de 
bedoeling was. Het dorpje kwam daardoor als een 
eiland in de Maas te liggen, met het vasteland 
verbonden via de hoogwaterbrug. Foto: (c) 
MCMproductions 

 

Van het ZZP Nederland front 

 
 
ZZP Nederland, de grootste onafhankelijk 
belangenbehartiger voor zelfstandigen in 
Nederland, heeft onder haar leden een 
raadpleging aangaande verplichte AOV voor 
zzp'ers gehouden.  
 
De minister wil een verplichte verzekering voor 
zelfstandigen invoeren, waarbij zij de 
zelfstandigenorganisaties niet heeft betrokken, 
ondanks het dringende verzoek van de Tweede 
Kamer daartoe. Dit was voor stichting ZZP 
Nederland aanleiding om de achterban te vragen 
wat de kenmerken van een dergelijke 
basisvoorziening zouden moeten zijn, zodat er 
draagvlak ontstaat. 
 
De belangrijkste vraag om beantwoord te krijgen 
was dan ook: 'Als er een verplichte AOV komt, hoe 
moet die er dan uit komen te zien?' Stichting ZZP 
Nederland weet uit eerdere raadplegingen dat het 
merendeel (80%) van de eigen achterban geen 
verplichte AOV wil.  
  
“Betaalbaarheid van een 
arbeidsongeschiktheidsverzekering (AOV) voor 
zelfstandigen is het allerbelangrijkste, dat is wat 
zelfstandig ondernemers naar aanleiding van onze 
raadpleging teruggeven", aldus Frank Alfrink, 
voorzitter van Stichting ZZP Nederland, 
 
Alfrink: “Dat wij pleiten voor een collectieve 
voorziening arbeidsongeschiktheid voor alle 
werkenden sluit goed bij deze uitkomst aan. Deze 
voorziening kan eenvoudig, uitvoeringsvriendelijk 
en dus betaalbaar worden ingericht. De commissie 
Borstlap heeft dit destijds ook al geadviseerd”. 
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De uitkomsten van de achterbanraadpleging en de 
daaraan verbonden conclusies worden verwoord 
in een brief van de ZZP koepelorganisatie VZN aan 
de minister met afschrift aan de commissie SZW 
van de Tweede Kamer. In deze brief wordt de 
minister opgeroepen om in overleg met de 
representatieve zelfstandigenorganisaties te 
werken aan een regeling met draagvlak van de 
ondernemers zelf. 
 
Meer lezen: https://www.zzp-
nederland.nl/nieuws/uitkomsten-
achterbanraadpleging-stichting-zzp-nederland-
verplichte-aov? 
 
WaterForce is aangesloten bij ZZP-Nederland. Tot 
dusver hebben we ons nooit expliciet uitgesproken 
in dit soort kwesties. Binnenkort willen we nagaan 
hoe onze leden door de plannen voor een verplicht 
AOV geraakt worden. Mogelijk kunnen we ZZP-
Nederland voeden met gegevens over onze 
situaties, mogelijk kunnen we zelf binnen de 
watersector een opvatting uitdragen. 

Verkenning ervaringen 
raamcontracten  

Een paar jaar terug leek het er op dat de meeste 
overheidsinstanties zouden gaan werken met 
raamcontracten. Om het aanbestedingsproces 
voor zichzelf wat makkelijker te maken schreven 
onder meer waterschappen een soort van 
voorinschrijving uit. Bedrijven konden daarop in 
algemene zin een aanbieding doen. De 
opdrachtgever selecteerde op basis daarvan drie 
tot vijf aanbiedingen. Als er dan daadwerkelijk een 
klus op de markt gezet moest worden, mochten 
alleen de voorgeselecteerde bedrijven een 
concrete aanbieding doen.  

Om voor zo’n voorinschrijving in aanmerking te 
kunnen komen, moest je voldoen aan een aantal 
criteria. Je moest een bepaalde omvang hebben, 
een portfolio met meerdere recente projecten in 

het betreffende werkveld, en aantoonbare 
vervangingsmogelijkheden als een expert 
onverhoopt uit zou vallen. Zelfstandige 
Professionals voldoen zelden aan dergelijke 
criteria, en zagen de constructie met 
raamcontracten dan ook als een bedreiging omdat 
grote delen van de markt voor hen onbereikbaar 
zouden worden. De markt dreigde verdeeld te 
worden onder grote bureaus en detacheerders. 
Die ontwikkeling was één van de redenen voor de 
oprichting van WaterForce en via de Coöperatie 
Waterfocus was het de bedoeling om alsnog als 
collectief van zelfstandigen mee te kunnen doen 
met raamcontracten. 

We zijn nu een aantal jaren verder, en het beeld is 
dat de soep niet zo heet gegeten werd als hij werd 
opgediend. Zelfstandigen nog volop aan het werk. 
Vaak waren er nog weer constructies mogelijk 
waarmee buiten een raamcontract om een 
opdracht geregeld kon worden. De directe 
contacten tussen opdrachtgever en zelfstandige 
waren doorslaggevend. Het lijkt er op dat 
opdrachtgevers ook niet helemaal blij werden van 
de raamcontracten, we horen er steeds minder 
over.  

Als vereniging willen we elkaar informeren over 
ontwikkelingen in de markt, en dus ook over het 
werken binnen en buiten raamcontracten. We zijn 
benieuwd naar de ervaringen van zelfstandigen in 
de afgelopen jaren: wie heeft er binnen een 
raamcontract gewerkt, hoe heeft diegene dat voor 
elkaar gekregen en hoe beviel het? Ook zijn we 
benieuwd naar de ervaringen bij opdrachtgevers: 
welke instanties hebben afgelopen jaren met 
raamcontracten gewerkt? Hoe beviel dat? Zijn ze 
zich ervan bewust dat ze een deel van de markt op 
deze manier buiten gesloten hebben, en zo ja, 
hebben ze manieren gevonden om dit te 
ondervangen? Tenslotte zijn we nieuwsgierig naar 
de huidige situatie: welke instanties werken nog 
met raamcontracten of willen dat gaan doen? Zijn 
er instanties die besloten hebben om er niet meer 
mee verder te gaan? 
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Het bestuur is op zoek naar iemand die hier een 
verkenning naar zou willen uitvoeren en die kennis 
met de leden van WaterForce wil delen. In principe 
staat hier geen vergoeding tegenover, als er 
externe kosten gemaakt moeten worden, kan 
hierover worden gesproken. Reacties naar Harry 
Boukes (info@harryboukes.nl) 

Even sparren? 

WaterForce is een vereniging 
van zelfstandige professionals 
binnen de watersector. 
Omdat we geen formele 
collega’s hebben, is het 
belang van een goed extern 
netwerk belangrijker dan 
voor mensen die in 

dienstverband werken. Het ontbreekt ons aan een 
koffieautomaat, waar we er achter komen dat 
andere mensen met dezelfde vragen zitten of daar 
juist antwoorden op hebben gevonden die voor 
onszelf ook wel eens zouden kunnen werken. 
Daarbij kan het om vakinhoudelijke vragen gaan, 
of om organisatorische dan wel financiële of 
juridische zaken.  

Het is één van de doelen van de vereniging om te 
functioneren als een platform waar we elkaar van 
informatie voorzien. Dat doen we op 
bijeenkomsten en bij excursies, maar het zou 
misschien nog wel wat georganiseerder kunnen. 
Er zijn verschillende vormen mogelijk, van 
themabijeenkomsten tot chatboxen, het is één 
van de voordelen van de moderne tijd. Het begint 
ermee dat we als bestuur graag willen 
inventariseren welke vragen er leven onder de 
leden: Waar zou je graag met een collega 
zelfstandige over willen sparren? Als we er 
onderling niet uitkomen kunnen we externe 
deskundigen vragen om ons te informeren over 
(rand)zaken bij ons professioneel functioneren.  

Heb je dergelijke ‘sparvragen’, stuur ze dan naar 
secretaris@waterforce.nl.  

Data bijeenkomsten 
De data van bijeenkomsten vind je op de website 
(www.waterforce.nl). Zodra er iets nieuws bij komt 
mailen we jullie dit als Nieuwsflits. 
 
Lustrumfeest 10 jaar WaterForce –  
excursie Grensmaas 
Datum: vrijdag 16 juni 2023 14:00 uur tot zaterdag  
17 juni 2023 circa 16:00 uur  
 
Speeddateborrel 
Datum: vrijdag 1 sept 2023 tijd: 16:30 - 18:30 uur 
 
ALV  
Datum: dinsdag 21 nov 2023 tijd: 15:00 - 18:00 uur 
 


